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Protokół nr XIII 

z XIII Sesji Rady Gminy Kluki 

z dnia 29 grudnia 2011 r. 
 

 

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 
Otwarcia XIII sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Grzegorz 

Augustyniak, który przewodniczył obradom. Powitał wszystkich Radnych, Pana Wójta, Panią 

Skarbnik oraz sołtysów. Następnie stwierdził, że zgodnie  listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 

14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. Przewodniczący Rady 

zapytał Radnych czy są jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad.  

Radny M. Soboń wniósł uwagę, aby z porządku obrad wycofać punkt 7 i 8 tj. podjęcie uchwały 

w sprawie zasad i trybu przyznawania nagród Wójta Gminy Kluki za osiągnięcia w dziedzinie 

twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury oraz podjęcie uchwały w sprawie 

przyznawania nagród i wyróżnień Wójta Gminy Kluki za osiągnięcia wysokich wyników 

sportowych. 

Przewodniczący Rady zapytał czym Radny uzasadnia swoją uwagę. Zdaniem Radnego M. 

Sobonia uchwała jest zbyt jednostronnie napisana i należy ją jeszcze raz przeanalizować. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby projekty tych uchwał odesłać do analizy komisji Rady 

Gminy. Radny M. Soboń uważa również, że w uchwale należy uwzględnić przyznanie nagród 

stowarzyszeniom, gdyż one wykonują bardzo dużo charytatywnej pracy. Radny M. Soboń 

zapytał, dlaczego Gmina Kluki nie włączyła się w akcję dostarczania żywności dla najuboższych. 

Wójt mówił, że rozmawiał wiosną 2011 r. z Bankiem Żywności i został poinformowany, iż jest 

to akcja skierowana do stowarzyszeń. Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że nie jest 

prawdą, że gmina nie może uczestniczyć w tej akcji, jedynie w przypadku gminy pobierana jest 

opłata. Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wycofaniem punktu 7 i 8 z porządku obrad. Za 

wycofaniem głosowało 11 radnych, 2 wstrzymał się od głosu, 1 był przeciwny . 

Wójt K. Sikora zgłosił, aby do porządku obrad wprowadzić: podjęcie uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w planie zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 173/6 obręb  

Kluki, podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2011. Wójt K. Sikora zaproponował, aby wycofać punkt 9 z porządku obrad tj. 

podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2012, gdyż podjęcie uchwały 

budżetowej w dniu dzisiejszym jest nie zgodne z prawem. 

Przewodniczący Rady poprosił o zmianę obsługi Rady Gminy, zwrócił uwagę, iż biuro 

rady powinno wykonywać jego polecenia. Zwrócił również uwagę, że Wójt Gminy jest gościem 

na sesjach i nie wolno mu zabierać głosu bez zezwolenia Przewodniczącego Rady. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że to Rada Gminy uchwala budżet i jest to jej wyłączna 

kompetencja. Uchwałę budżetową badała Regionalna Izba Obrachunkowa, termin sesji był 

ustalony na komisjach. Projekt budżetu wpłynął do Biura Rady 15 listopada.  

Wójt powiedział, iż chciałby odczytać procedurę uchwalania budżetu, aby radni świadomie 

podejmowali uchwałę budżetową.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na sali chyba nie siedzą matoły i zapewne ją znają. W 

wyniku dyskusji Przewodniczący Rady odczytał terminy obowiązujące w toku prac nad 

projektem uchwały budżetowej: 

1) Wójt przedkłada Radzie Gminy i Regionalnej Izbie Obrachunkowej projekt uchwały 

budżetowej, uzasadnienie do uchwały budżetowej i materiały informacyjne w terminie 

określonym w ustawie o finansach publicznych, 

2) Przewodniczący Rady przesyła niezwłocznie, nie później jednak, niż do 22 listopada 

projekt uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami oraz materiałami informacyjnymi do 

zaopiniowania stałym Komisjom Rady, 

3) Komisje Rady, w terminie 14 dni odbywają posiedzenia, na których formułują pisemne 

wnioski, uwagi, opinie odnośnie przedłożonego projektu budżetu oraz zgłaszają 

ostateczne, zbilansowane propozycje zmian do projektu uchwały i przekazują je do 

komisji do spraw budżetu do 6 grudnia. W przypadku zgłoszenia propozycji do projektu 

budżetu nowego wydatku, istnieje obowiązek wskazania przez komisję sposobu jego 

sfinansowania, 

4) Opinie poszczególnych komisji są podstawa do sformułowania w terminie 7 dni  od daty 

przedstawienia komisji do spraw budżetu ostatecznej opinii o projekcie budżetu i 

przekazanie jej niezwłocznie Wójtowi Gminy. 

5) Wójt po zapoznaniu się z treścią opinii, nanosi w terminie 10 dni ewentualne poprawki do 

projektu budżetu. Wnioski komisji nie uwzględnione w projekcie wymagają uzasadnienia 

Wójta. 

6) Uchwalę budżetową uchwala się w terminie określonym w ustawie o finansach 

publicznych. 

 

Radna J. Matyśkiewicz poinformowała, iż 28 listopada wpłynął do Urzędu Gminy protokół z 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów odnośnie analizy projektu budżetu gminy do którego 

Wójt Gminy się nie ustosunkował.  

Wójt Gminy K. Sikora poinformował, że ostateczna opinii Komisji Budżetu i Finansów 

dotycząca projektu budżetu wpłynęła 14 grudnia i zgodnie z punktem 5 procedury uchwalania 

budżetu Wójt po zapoznaniu się z treścią opinii nanosi ewentualne poprawki do projektu budżetu 

w terminie 10 dni. Jeśli zdążyliście się Państwo zapoznać z autopoprawką do projektu uchwały 

budżetowej to rozumiem.  

Przewodniczący Rady przypomniał ponownie Wójtowi, że bez jego zgody nie może zabierać 

głosu.  

Wójt wyjaśnił projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z końcem roku 

budżetowego 2011. W projekcie uchwały zostały ujęte zadania:  

1. opracowanie projektu kanalizacji deszczowej na osiedlu Leśne w Klukach w związku z 

przedłużającą się procedurą środowiskową;  

2. opracowanie projektu Sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Klukach- przetarg został już 

rozstrzygnięty;  

3. przebudowa boiska przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach- przetarg został ogłoszony i 

wyłoniony został wykonawca na roboty przygotowawcze; 
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4. opracowanie projektu przebudowy budynku OSP w Parznie - w związku z tym, że 

przedłużyły się ustalenia dotyczące projektu przebudowy proponuję umieścić to zadanie w 

wydatkach niewygasających;  

5. zagospodarowanie działek nr 731/2 i 732/2 w Klukach- przetarg już jest rozstrzygnięty  

Są to zadania, których wykonanie proponuje się przedłużyć na I połowę 2012 roku.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby radni przedyskutowali jeszcze czy środki przeznaczone 

na zagospodarowanie działek nie przeznaczyć na deszczówkę w Klukach a stawy realizować 

dopiero po przebudowie budynku GOK w Klukach.  

Radna Z. Dyła powiedziała, że na razie zarezerwowane są środki na projekt kanalizacji 

deszczowej na osiedlu Leśnym w Klukach.  

Radna J. Matyśkiewicz zgłosiła uwagę, że zadanie to powinno być umieszczone w WPF a nie w 

wydatkach niewygasających. Zdaniem Radnej J. Matyśkiewicz jeśli robi się projekt to w 

przyszłym roku należy realizować zadanie, by projekt nie przepadł.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy czyszczenie stawów warte jest 

100 tys. zł? Radny M. Soboń stwierdził, że kwota 99 tys. nie jest wygórowana i powinniśmy się 

cieszyć, że ktoś chce się podjąć realizacji tego zadnia za te środki. 

Następnie Radni przeszli do dyskusji na temat boiska w Kaszewicach. 

Przewodniczący Rady zapytał kto zezwolił na budowę takiego boiska w Kaszewicach?  

Wójt K. Sikora poinformował, boisko przy szkole jest zasadne, być może nie w jednym roku ani 

w dwa lata, ale należy uwzględniać potrzeby mieszkańców, realizować je i w miarę możliwości 

wszystkim pomagać. Jeśli projektujemy budynki świetlicy wiejskiej z funduszy sołeckich to 

również i to zadanie należałoby podjąć. W ramach środków, które były zabezpieczone na to 

zadanie takie czynności podjąłem a mianowicie wykonanie projektu boiska i niwelacja terenu, 

która jest konieczna bez względu na to jakie byłoby to boisko.  

Radna J. Matyśkiewicz zapytała dlaczego w środkach niewygasających mamy ujętą kwotę 57 tys. 

na budowę boiska przy SP w Kaszewicach skoro  środków zarezerwowanych w budżecie gminy 

w roku 2011 na to zadanie było 50 tys.?  

Wójt K. Sikora wyjaśnił, że środki te zostały przesunięte z innych zadań. Radna J. Matyśkiewicz 

stwierdziła, że 50 tys. było przeznaczone na budowę boiska a nie na niwelację terenu.  

Przewodniczący Rady powiedział, iż Rada Gminy zabroniła budowy boiska wysokonakładowego 

a mimo to Wójt robi swoje. Zdaniem Przewodniczącego nikt nie jest przeciwny boisku w 

Kaszewicach, ale czy gminę na to stać?  

Radny H.Kęsy zwrócił uwagę, że środki na budowę boiska w Kaszewicach były zabezpieczone i 

należy je wykorzystać. Te prace przygotowawcze muszą być zrobione bez względu na rodzaj 

boiska.  

Wójt K. Sikora stwierdził, że w ramach zabezpieczonych środków mógł się poruszać, a boisko 

przy szkole jest potrzebne.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że Wójt na komisji powiedział, że wycofał wnioski o 

przyznanie dofinansowania na budowę boiska wielofunkcyjnego, a tu widać, że chyba jednak nie 

i próbuje się stawiać Radę pod ścianą, to nie jest metoda. Wójt K. Sikora oświadczył, że wnioski 

o przyznanie dofinansowania na budowę boiska przy SP w Kaszewicach oraz przy SP w Parznie 

zostały na państwa prośbę wycofane.  

Radna J. Matyśkiewicz zapytała jak można przebudowywać boisko, którego nie ma? Radny J. 

Sionkowski dodał, że przecież boisko jest. Radna J. Matyśkiewicz zwróciła uwagę, że w 

projekcie budżetu była budowa a nie przebudowa boiska w Kaszewicach. Przewodniczący Rady 

zapytał dlaczego to boisko nie zostało zrobione latem?  Przecież był cały rok, młodzież mogłaby 

już we wrześniu grać? 



4 
 

Wójt K. Sikora wyjaśnił, że robimy w ramach posiadanych środków a za tę kwotę możemy 

wykonać przygotowanie terenu. Rada Gminy i Wójt powinni się troszczyć o warunki rozwoju dla 

dzieci. 

Do obrad dołączyła Radna M. Berendtz. 

Radna R. Kaczmarkiwicz zwróciła się do Wójta Gminy czy nie widzi problemu odwodnienia 

Kaszewic?  

Przewodniczący Rady zapytał czy projekt boiska w Kaszewicach został wykonany i zapłacony? 

Dlaczego mamy umieścić to w zadaniach niewygasających? Powinno być wprowadzone do 

zadań inwestycyjnych w przyszłym roku.  

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o przegłosowanie, aby z planu środków niewygasających 

usunąć punkt 3 dotyczący przebudowy boiska przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach.  

Wójt Gminy zgłosił uwagę, że takie działanie nie należy do kompetencji Rady Gminy. Zgodnie z 

ustawą o finansach publicznych Rada Gminy może przyjąć projekt uchwały w całości lub wcale. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby w punkcie 7 porządku obrad wprowadzić podjęcie 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego, w 

pkt. 8 uchwałę w sprawie wydatków niewygasających, punkt 9 podjęcie uchwały w spawie 

uchwalenia budżetu gminy na rok 2012 a w punkcie 10 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

WPF Gminy Kluki. Przewodniczący Rady zapytał kto jest za przyjęciem proponowanego 

porządku obrad?  

Radna Z. Dyła zapytała czy jeszcze raz będziemy dyskutować nad punktem 9?  

Przewodniczący Rady powiedział, że uchwałę budżetową podejmujemy do końca roku, tylko w 

szczególnych przypadkach do końca stycznia, ale zdaniem Przewodniczącego Rady takich 

przesłanek nie mamy. Za przyjęciem proponowanego porządku obrad było 14 Radnych, 1 

wstrzymał się od głosu. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Kluki  na 2012 rok 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

oraz zasad usytuowania na terenie Gminy Kluki miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru Gminy Kluki  oznaczonego nr działki 

173/6, obręb Kluki 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2011 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2012 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kluki 

11. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

12. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

13. Interpelacje i wolne wnioski. 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad. 
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Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali 

obrad.  

Radny M. Soboń zgłosił uwagę, aby protokoły były bardziej szczegółowe i zgodnie ze statutem 

gminy wiernie odzwierciedlały przebieg sesji. Radny M. Soboń zgłosił również wniosek o zakup 

dodatkowego sprzętu nagrywającego. Radna Z. Dyła stwierdziła, że bardzo trudno jest napisać 

protokół z przebiegu sesji jakie mają ostatnio miejsce.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do treści protokołu z poprzedniej sesji. Żadnych 

uwag nie było. Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał 

się od głosu. 

 

Punkt 4 – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok 
 

Przewodniczący Rady oddał głos Pani Skarbnik E. Bednik, która wyjaśniła zmiany w budżecie 

gminy Kluki na rok 2011. Wprowadzamy dochody które są wykonane a nie zostały ujęte w planie. 

Zawsze na koniec roku dokonuje się takich zmian. Pani Skarbnik E. Bednik poinformowała, że szkoły 

złożyły wnioski o dokonanie zmian w planie finansowym jednostek, wprowadzone dochody zostały 

przeznaczone na dokonanie zwiększeń w Szkole Podstawowej w Parznie i w Zespole Szkół w 

Klukach. W Zespole Szkół w Klukach proponuje się zwiększyć plan o 52 tys. z przeznaczeniem na 

wynagrodzenia. Głos zabrała Pani Dyrektor E. Łumińska, która wyjaśniła, że są to zobowiązania 

zrealizowane, nauczyciele dostali wynagrodzenia za grudzień został tylko ZUS. Wójt K. Sikora 

powiedział, że środki te można zapłacić do 5 stycznia Nie było więcej pytań ani uwag do niniejszej 

uchwały. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 

 

 

Uchwała Nr 81/XIII/11 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 29 grudnia 2011 

w sprawie zmian w budżecie gminy Kluki na rok 2011 

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Punkt 5 – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Kluki  na 2012 

rok 

 

Przewodniczący Rady przywitał Panią Urszulę Herudzińską, pracownika Urzędu Gminy w 

Klukach i oddał jej głos. Pani U. Herudzińska członek Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych wyjaśniła, iż zadaniem gminy jest prowadzenie działań związanych z 

programem alkoholowym. Zadania te realizowane są zgodnie z programem uchwalanym przez 

Radę Gminy Kluki na jeden rok. Następnie Radni zadawali pytania. Przewodniczący Rady 

zapytał czy jest określone jaki zawód powinien wykonywać członek komisji rozwiązywania 
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problemów alkoholowych. Pani U. Herudzińska poinformowała, iż nie są określone żadne ramy 

dotyczące składu takiej komisji. Członków Komisji powołuje Wójt Gminy i jedynym warunkiem 

jest ich przeszkolenie. Radna Z. Dyła zapytała czy uległy zmianie wynagrodzenia członków 

komisji? Pani U. Herudzińska poinformowała, iż wynagrodzenia nie uległy zmianie. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani U. Herudzińskiej z pytaniem czy jej zdaniem siedem 

osób w komisji to nie za dużo? Zdaniem Przewodniczącego Rady każdą złotówkę musimy 

skrupulatnie wydatkować, stałe komisje rady są pięcioosobowe i jakiś konsensus osiągamy. 

Radny M. Soboń zapytał jak się mają procentowe wpływy do obsługi. Pani U. Herudzińska 

powiedziała, że nie jest w stanie w tej chwili tak dokładnie tego określić; ok. 15 tys. zł stanowią 

wynagrodzenia roczne członków komisji natomiast planowane roczne dochody to kwota 55 tys. 

zł. Radny M. Soboń spytał również o koszty związane ze szkoleniami członków komisji. Pani U. 

Herudzińska poinformowała, że w tym roku udało się przeprowadzić szkolenie dwóch osób za  

199 zł. Przewodniczący Rady zapytał czy zmienił się skład osobowy komisji. Radna Z. Dyła 

zapytała czy Pani M. Parchatko nadal jest przewodniczącą komisji. Radna D. Stankowska 

zgłosiła uwagę, że członkami komisji powinni być mieszkańcy gminy Kluki. Pani U. 

Herudzińska powiedziała, że skład GKRPA uległ zmianie i przedstawiła nazwiska aktualnych 

członków: Pani M. Parchatko, Pan K. Osiński, Pani A. Majchrzak, Pani U. Herudzińska, Pani W. 

Koperek, Pani E. Małecka, Pani D. Soboń. 

Przewodniczący Rady zapytał dlaczego zostały wprowadzone zmiany w składzie członków 

komisji? Wójt K. Sikora powiedział, iż członkami powinni być mieszkańcy gminy, poza tym . 

były sugestie z różnych firm, które chcą wiedzieć co się dzieje z wpłacanymi przez nich 

środkami. Radna R. Kaczmarkiewicz zapytała co z innymi przedsiębiorcami, czy był jakiś nabór? 

Radny M. Soboń zapytał co mówi statut odnośnie procedur przyznawania środków? Pani U. 

Herudzińska powiedziała, że nie wystarczy złożyć sam wniosek o przyznanie środków, przede 

wszystkim należy zrealizować konkretny program. Jeśli komisja pozytywnie zaopiniuje program 

jest on przedstawiony Wójtowi do zatwierdzenia. Radny M. Soboń zapytał również ile środków 

było zrealizowanych zgodnie z punktem dotyczącym dożywiania. Pani U. Herudzińska 

stwierdziła, że z środków z przeznaczeniem na dożywianie korzystały w tym roku Szkoła 

Podstawowa w Kaszewicach oraz Zespół Szkół w Klukach. Radna Z. Dyła zapytała czy będzie w 

tym roku sprawozdanie z działalności GKRPA? Pani U. Herudzińska powiedziała, że 

sprawozdanie oczywiście jak co roku zostanie przedstawione. Innych uwag do projektu uchwały 

nie było.  

Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy Radni. 

 

Uchwała Nr 82/XIII/11 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 29 grudnia 2011 roku 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Kluki  na 2012 rok 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Punkt 6 – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży 

napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na terenie Gminy Kluki miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 

 
Przewodniczący Rady zapytał dlaczego właściwie zmieniamy tą uchwałę? Pani U. Herudzińska 

stwierdziła, że ostatnio taka uchwała była podejmowana w roku 2002 i następnie zmian tej 

uchwały w roku 2003. Analizując jednak te uchwały nie widać wprowadzonych zmian i uważam, 

że należało to uregulować. Przewodniczący Rady zapytał czy te odległości odnośnie punktów 

sprzedaży alkoholu muszą być umieszczone w uchwale. Pani U. Herudzińska powiedziała, że 

ustawa nie reguluje tej kwestii, ale inne gminy w treści uchwały zawierają informację odnośnie 

odległości punków sprzedaży alkoholu. Przewodniczący Rady zapytał czy liczba punków 

sprzedaży alkoholu, którą obecnie mamy ustaloną jest wystarczająca, czy wykorzystujemy limit? 

Pani U. Herudzińska powiedział, że obecnie mamy ustalony limit 32 punktów, a wykorzystane 

jest 27. W poprzedniej uchwale nie był doprecyzowany podział odnośnie punktów do spożycia i 

do sprzedaży i to właśnie reguluje punkt 1 uchwały.  

Przewodniczący Rady stwierdził, iż jego zdaniem treść paragrafu jest niezasadna, nie 

ograniczajmy wpływów do budżetu. Najlepszym wyznacznikiem jest wolny rynek. Pani U. 

Herudzińska wyraziła swoją obawę odnośnie braku zapisu w uchwale określającego dozwoloną 

odległość powstawania punktów sprzedaży alkoholu. Będzie problem w przypadku powstania 

nowego punktu. Komisja wydaję opinię, ale musi mieć odniesienie, komisja powołuje się na 

uchwałę.  

Radna Z. Dyła zapytała co w przypadku, gdy ktoś otworzy punkt koło szkoły? Przewodniczący 

Rady stwierdził, że w ustawie jasno jest określone gdzie nie wolno sprzedawać alkoholu.  

Radna I. Lewińska zgłosiła propozycję, aby podtrzymać treść dotychczasowej uchwały. 

Wójt K. Sikora poinformował, że punkty 1-4 wynikają z ustawy i nie można zmienić ich treści. 

Pani U. Herudzińska odczytała na prośbę Radnej J. Matyśkiewicz treść art. 14 ustawy.  

Art. 14 Zabrania się sprzedaży, podawania i spożywania napojów alkoholowych: 

1) Na terenie szkół oraz innych zakładów i placówek oświatowo- wychowawczych, 

opiekuńczych i domów studenckich; 

2) Na terenie zakładów pracy oraz miejsc zbiorowego żywienia pracowników; 

3) W miejscach i w czasie masowych zgromadzeń; 

4) W ośrodkach i obiektach komunikacji publicznej; 

6)  W obiektach zajmowanych przez organy wojskowe i spraw wewnętrznych, jak również 

w rejonie obiektów koszarowych i zakwaterowania przejściowego jednostek wojskowych. 

2a. Zabrania się spożywania napojów alkoholowych na ulicach, placach i w parkach, z 

wyjątkiem miejsc przeznaczonych do ich spożycia na miejscu, w punkach sprzedaży tych 

napojów. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że nie ma potrzeby regulować odległości gdyż po to jest 

komisja aby wydawała właściwe opinie i proponuje usunąć paragraf 3 uchwały, jedynie treść 

punktu a z paragrafu 3 umieścić jako punkt 3 w drugim paragrafie. Radni ustalili 22 punkty do 

spożycia poza miejscem sprzedaży oraz 10 punktów do spożycia w miejscu sprzedaży.  

Wójt K. Sikora zapytał czy Radni będą głosować nad uchwałą bez określenia odległości  

punktów sprzedaży od miejsc w których obowiązuje zakaz sprzedaży alkoholu?  

Radny H. Kęsy zgłosił uwagę, że GKRPA musi bazować na określonym prawie, sama nie może 

go ustalać ani nic zmieniać. 
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Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały z poprawkami. Za przyjęciem głosowali wszyscy 

radni.  

 

 

 

 

Uchwała Nr 83/XIII/2011 

Rady Gminy Kluki 

Z dnia 29 grudnia 2011 roku 

w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania 

na terenie Gminy Kluki miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

Punkt 7 – Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru Gminy Kluki  

oznaczonego nr działki 173/6, obręb Kluki 

 
Przewodniczący Rady zapytał dlaczego w treści uchwały jest zapis, że na wniosek Wójta 

przystępujemy do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Wójt 

stwierdził, że zgodnie z ustawą należy wskazać, który organ wnioskuje o podjęcie uchwały, 

wniosku Rady nie było, ale oczywiście mogą Państwo wpisać Radę Gminy. Radna Z. Dyła 

zapytała czy teraz już wszystko pójdzie do przodu. Wójt K. Sikora poinformował, że 

30.12.2011r. planowane jest rozstrzygnięcie zapytania ofertowego na opracowanie studium i 

zagospodarowania przestrzennego dla działki 173/6 z przeznaczeniem na cmentarz parafialny. 

Wójt K. Sikora zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby Nadleśnictwo ujawniło podział 

geodezyjny wskazanej działki.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do treści uchwały. Innych uwag nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.  

 

 

Uchwała Nr 84/XIII/11 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 29 grudnia 2011 roku 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru Gminy Kluki  oznaczonego nr działki 173/6, obręb Kluki 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Punkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z 

upływem roku budżetowego 2011 

 

Wójt Gminy K. Sikora poprosił Radnych, aby przedstawione zadania, które zostały rozpoczęte z 

budżetu roku 2011 mogły być zrealizowane w roku 2012.  

Przewodniczący Rady stwierdził, iż wątpliwości budzi budowa boiska przy Szkole Podstawowej 

w Kaszewicach. Radny H. Kęsy zgłosił uwagę, że jeśli ktoś zna teren to wie, że musi być 

niwelacja terenu. W tej chwili mamy 50 tys., a dalsze  środki też będzie zatwierdzać Rada 

Gminy. Nie możemy kazać Wójtowi realizować zadanie, na które zabezpieczone środki są 

niewystarczające.  

Radna R. Kaczmarkiewicz spytała, po co został zrobiony projekt boiska?  

Radny H. Kęsy powiedział, iż każda praca budowlana wymaga projektu, określa rzędne terenu, 

wykonawca nie może sam sobie decydować.  

Przewodniczący Rady stwierdził, iż boisko jest potrzebne, ale co z podtopieniami ulicy ciemnej? 

Radna Z. Dyła zgłosiła uwagę, że jeśli podniesiemy teren to ulica ciemna będzie jeszcze bardziej 

zalewana. Swoją obawę odnośnie tej kwestii wyraziła również Radna I. Lewińska.  

Wójt K. Sikora zadał Radnym pytanie: co jest wyżej położone: szkoła czy ulica ciemna? Od 

kiedy woda płynie pod górę? To woda  spływająca od ulicy ciemnej zalewa teren przy szkole.  

Radny H. Kęsy zaproponował, iż wzdłuż boiska można zrobić rów odprowadzający. 

Przewodniczący Rady powiedział: to zróbmy to najpierw.  

Radna J. Matyśkiewicz zgłosiła wniosek, aby usunąć z projektu uchwały punkt 3.  

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wykreśleniem punktu 3 z projektu uchwały tj. 

Przebudowa boiska przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach. Za wykreśleniem głosowało 10 

Radnych, 1 był przeciwny, 4 wstrzymało się od głosu. 

Radny G. Brzeszczęski zapytał czy do wydatków niewygasających można wprowadzić budowę 

oświetlenia w miejscowości Kawalce. Radna J. Matyśkiewicz stwierdziła, że zadanie tego nie ma 

w projekcie uchwały, gdyby było to Rada mogłaby to rozważyć. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są inne uwagi? Innych uwag nie było,  

Przewodniczący odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowało 13 Radnych, 1 był przeciwny, 

1 wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała Nr 85/XIII/11 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 29 grudnia 2011 roku 

w sprawie  w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2011 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Punkt 9 – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2012 rok 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż wczoraj otrzymaliśmy autopoprawkę do budżetu. W 

stosunku do projektu budżetu nad którym pracowaliśmy widoczne jest zmniejszenie deficytu o 

kwotę 217 tys. 

Głos zabrała Pani Skarbnik E. Bednik, która przedstawiła zmiany jakie wprowadza autopoprawka 

do budżetu. Wójt K. Sikora zgłosił uwagę, iż Radni otrzymali materiały i zgodnie ze statutem  

powinni mieć 14 dni na zapoznanie się z materiałami. 

Przewodniczący Rady powiedział, iż po analizie budżetu na komisjach możemy stwierdzić, iż 

jest on bardzo pasywny, zbyt duże wzrosty na administracji nie mogą być kosztem inwestycji. 

Wójt K. Sikora zapytał, co wzrosło?  

Przewodniczący Rady stwierdził, że bez wątpienia wynagrodzenia, dodał również iż Rada Gminy 

bardzo szczegółowo zajmowała się analizą projektu budżetu.  

Wójt K. Sikora wyjaśnił, że na wynagrodzeniach planowany jest wzrost o 4,5 %, we wszystkich 

jednostkach organizacyjnych, również w szkołach a w gimnazjum o 7 %. W szkołach są 

podwyżki co roku a w urzędzie w 2009 r. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby dyskusję nad projektem uchwały budżetowej 

rozpocząć od planu wydatków.  

Pani Skarbnik zapytała czy autopoprawka jest uwzględniana? 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż będziemy pracować na tych materiałach, które mieliśmy. 

Zdaniem Przewodniczącego Rady autopoprawka jest tylko kosmetyczna zmianą.  

Radna J. Matyśkiewicz stwierdziła, iż nie dopatrzyła się w autopoprawce wniosków komisji. 

Wójt K. Sikora powiedział, iż macie Państwo dokument i nad nim należy pracować. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że to Rada Gminy uchwala budżet nad którym należy 

pracować i go realizować. Przewodniczący Rady po raz kolejny przypomniał Wójtowi, że nie 

może zabierać głosu bez jego zgody. Wójt Gminy K. Sikora bez uzasadnienia opuścił salę obrad. 

Przewodniczący Rady powiedział, że obowiązkiem Wójta jest uczestniczenie w sesjach. 

Radny H. Kęsy zgłosił uwagę, iż Radni powinni się ustosunkować do autopoprawki do budżetu. 

Przewodniczący Rady jeszcze raz powtórzył, iż Radni pracowali nad starym budżetem i zapytał 

Radnych czy odrzucamy autopoprawkę.  

Za odrzuceniem głosowało 12 Radnych, 1 był przeciwny, 2 wstrzymało się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady złożył propozycję, aby na rezerwie ogólnej pozostawić 30.000 zł a 

rezerwę celową w wysokości 52.265 w tym na wydatki bieżące w kwocie 49.546.  

Radna J. Matyśkiewicz zaproponowała, aby w wydatkach bieżących wyszczególnić rodzaje 

zadań na jakie może być przeznaczona tj.: 

• na zadania z zakresu zarządzania kryzysowego pozostawić bez zmian. 

• na zadania z zakresu oświaty wynikających z ustawy o Karcie Nauczyciela 15. 000 zł 

• na realizację zadań z zakresu pomocy społecznej 5.000 zł 

• na realizację zadań z zakresu kultury fizycznej i sportu 5.000 zł ze wskazaniem na 

wyjazdy sportowe i nagrody dla szkół. Radni dyskutowali nad podziałem tej części rezerwy na 

wyjazdy sportowe i nagrody jednak w ostateczności nie został ustalony szczegółowy podział tej 

części rezerwy. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby z rezerwy celowej wydatków majątkowych  zdjąć 

150.000 zł i zostawić 2.719 zł 
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Za przyjęciem zmian w zakresie ustalenia rezerw głosowało 14 Radnych, 1 wstrzymał się od 

głosu. 

Następnie Radni przeszli do dyskusji nad wydatkami w rozdziale 75023 Urząd Gminy. 

1) Par.4010 (wynagrodzenia)  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby wydatki zmniejszyć o kwotę 113.000 zł 

      Radny H. Kęsy zapytał jakie było wykonanie lub plan na rok 2011r. Radny wyraził również  

      swoją obawę, dodał że w tym roku nie było jeszcze etatu sekretarza. 

      Radna Z. Dyła zapytała dlaczego 113.000 a nie 100.000 zł? 

2) Par. 4700 (szkolenia)  

Przewodniczący Rady zaproponował zmniejszenie wydatków z tego paragrafu o kwotę 

10.000 zł, a pozostawić 7.000 zł.  

Pani Skarbnik E. Bednik zwróciła się do Radnych, aby nie zmniejszali tak bardzo tych 

wydatków, zdaniem Pani Skarbnik szkolenia są potrzebne, przepisy się zmieniają i 

pracownicy muszą na bieżąco zdobywać wiedzę.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że np. Związek Komunalny Gmin prowadzi szkolenia za 

dużo niższe ceny. 

3) Par. 6060 (wydatki majątkowe)  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby środki zaplanowane na zakup samochodu 

służbowego zmniejszyć o 50.000 zł, a pozostawić 6.000 zł z przeznaczeniem na zakup 

komputerów. Radna Z. Dyła zapytała czy na pewno samochód służbowy nie jest potrzebny? 

Przewodniczącego Rady stwierdził, iż pracownicy, którzy korzystają z samochodu 

służbowego mają dodatkowo ryczałty na jazdę prywatnym samochodem. Radna D. 

Stankowska zapytała czy Przewodniczący Rady zdaje sobie sprawę jak niskie są te limity 

ryczałtu a ile dziennie pracownik musi zrobić kilometrów. Radna I. Lewińska zaproponowała 

aby zwrócić się z wnioskiem do Gminy Kleszczów o przyznanie dotacji na zakup samochodu 

służbowego. 

4) Par. 6050 (wydatki inwestycyjne) 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby zdjąć z tego paragrafu połowę czyli 30.000 zł tj. 

remont budynku Urzędu Gminy.  

5) Par. 4210 tj. zakup materiałów,  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby zdjąć 10.000 zł; 

6) Par. 4360- opłaty z telekomunikacji.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby zmniejszyć środki o 2.000 zł. Przewodniczący 

dodał, że jest za dużo służbowych telefonów komórkowych, nie możemy wyrzucać 

publicznych pieniędzy; 

7) Par. 4370 to są stacjonarne telefony.  

Radna Z. Dyła zapytała jak pracownicy Urzędu są rozliczani np. z rozmów prywatnych. Pani 

Skarbnik E. Bednik wyjaśniła, że od czasu uszkodzenia centrali nie była prowadzona kontrola 

tych rozmów ale teraz centralka została wymieniona i zapewne ta sprawa zostanie 

uregulowana. Zdaniem Pani Skarbnik pracownicy raczej nie korzystają z telefonów 

stacjonarnych do celów prywatnych. Przewodniczący Rady złożył propozycję, aby również z 

tego paragrafu zdjąć 2.000 zł. 

8) Par. 4410 (podróże służbowe),  

Zdaniem Przewodniczącego Rady tak dużo tych podróży nie ma, proponuje minus 2.000 zł; 

Przewodniczący Rady jeszcze raz odczytał wszystkie zmiany w rozdziale 75023 Urząd 

Gminy.  
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Podsumowując Przewodniczący Rady dodał, że mamy zaoszczędzone 219.000 zł. Za przyjęciem 

zmian w tym rozdziale głosowało 14 Radnych, 1 był przeciwny. 

 

Następnie Radni przeszli do analizy rozdziału 75075- Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby z rozdziału 75075 łącznie z paragrafu 4210 i 4300 

zdjąć 23.000 zł. Pani Skarbnik E. Bednik poprosiła, aby Radni podzielili to na paragrafy. 

Przewodniczący Rady powiedział, aby zdjąć z par. 4210 zakup materiałów 12.000 zł , zostanie 

3.000 zł i z par. 4300  zakup usług zdjąć 11.000 zł, zostanie 2.000 zł. 

Pani Skarbnik E. Bednik powiedziała, że niestety nie mogę na to przytaknąć.  

Radny J. Sionkowski zapytał czy z tego paragrafu były organizowane dożynki?  

Radna D. Stankowska zapytała czy nie chcemy promować Gminy Kluki.  

Radny H. Kęsy zgłosił uwagę, że na razie Gmina Kluki nie dała nic na obchody związane z 400-

leciem powstania świątyni w Kaszewicach.  

Radna J. Matyśkiewicz zapytała kto sponsorował Kluki jak były organizowane dożynki. 

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wprowadzonymi zmianami w rozdziale 75075?  

Za przyjęciem zmian w tym rozdziale głosowało 14 Radnych, 1 był przeciwny. 

 

Następnie Radni przeszli do analizy rozdziału 75095. 

1) Par. 4010 wynagrodzenia,  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby zdjąć 30.000 zł i dodał, że są to wynagrodzenia nie 

wiadomo czyje; 

2) Par. 4170 ta są umowy zlecenia;  

Przewodniczący Rady powiedział, iż nie możemy pozwolić sobie na zatrudnianie tylu 

prawników i doradców tak nie mają nawet najbogatsze gminy, proponuję tutaj minus 50.000 

zł;  

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za zmianami w tym rozdziale.  

Za przyjęciem zmian głosowało 11 Radnych, 2 było przeciwnych oraz 2 wstrzymało się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że następnie rozdział 80114 tj. Zespół Obsługi Szkół Gminy 

Kluki, już wcześniej mówiłem, że musimy się temu przyjrzeć. Nie może być tak, że o 

problemach w szkole dowiadujemy się z prasy. 

Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy. 

  

Po przerwie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy na 2012 rok oraz projekt autopoprawki do projektu uchwały budżetowej.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów odczytała protokół z posiedzenia Komisji w dniu 

06.12.2011r.  

Radna D. Stankowska zgłosiła uwagę do protokołu z posiedzenia Komisji: nie ma 

wyszczególnionego remontu drogi w Ścichawie.  Następnie Przewodniczący Rady odczytał: 

 Uchwałę Nr II/548/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w 

sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Kluki na 2012r.- Skład Orzekający 

opiniuje pozytywnie projekt budżetu Gminy Kluki na 2012rok.  

 Uchwałę Nr II/550/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z 

dnia 21 grudnia 2011 roku w sprawie opinii dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu 

budżetowego Gminy Kluki- Skład Orzekający opiniuje pozytywnie możliwość sfinansowania 

w 2012 roku planowanego deficytu budżetu Gminy Kluki. 
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 Uchwałę Nr II/549/2011 Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z 

dnia 21 grudnia 2011 roku w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Kluki- Skład Orzekający pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kluki. 

Radny H. Kęsy zapytał czy zmiany, które wprowadzamy w uchwale budżetowej są zgodne z 

wnioskami Komisji Budżetu i Finansów?   

Przewodniczący Rady w odpowiedzi stwierdził, że nie muszą się pokrywać, każdy ma prawo 

głosu. 

Przewodniczący Rady przypomniał dotychczas wprowadzone zmiany w projekcie uchwały 

budżetowej.  

Radna Z. Dyła zapytała czy szkoły zostawiamy bez zmian?  

Przewodniczący Rady stwierdził, że dostaną tyle ile zaplanowali.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że jesteśmy w rozdziale 80114 i zgłosił propozycję, aby z 

paragrafu 4010 (wynagrodzenia w Zespole Obsługi Szkół) zdjąć 20.000 zł oraz z paragrafu 4210 

(zakup materiałów) zdjąć 10.000 zł.  

Za proponowanymi zmianami głosowało 11 Radnych, 1 był przeciwny oraz 3 Radnych 

wstrzymało się od głosu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do rozdziału 90095: 

 § 4010 tj. pozostała działalność w zakresie gospodarki komunalnej i zaproponował 

zmniejszenie wydatków na tym paragrafie o kwotę 10.000 zł. Radna J. Matyśkiewicz 

poinformowała, iż prosiła Pana Wójta o uzasadnienie jednak takiego Rada Gminy nie 

otrzymała; 

 § 4270- Przewodniczący Rady zaproponował zmniejszenie wydatków o 1.000 zł 

Za proponowanymi zmianami głosowało 12 Radnych, 1 był przeciwny, 2 wstrzymało się od 

głosu. 

  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby wydatki z rozdziale  92109 Gminy Ośrodek Kultury 

§2480 zmniejszyć o ½. Zdaniem Przewodniczącego w połowie roku powinien rozpocząć się 

remont Gminnego Ośrodka Kultury i nie bardzo wyobraża sobie funkcjonowanie Ośrodka 

Kultury podczas remontu. Przewodniczący Rady oddał głos Dyrektorowi GOK w Klukach.  

Pan Dyrektor Paweł Ściubeł powiedział, że nie wie czy w przyszłym roku będzie mu dane nadal 

być Dyrektorem Ośrodka Kultury ani czy funkcjonowanie Ośrodka podczas remontu jest zgodne 

ze statutem ponieważ od 1 stycznia 2012 roku wchodzi w życie nowa ustawa. Zdaniem Pana 

Dyrektora na pewno trudno jest funkcjonować w zakresie kultury i w nowym budynku wszystko 

zaczynać od początku.  

Przewodniczący Rady stwierdził, iż propozycja jest, aby zmniejszyć wydatki  o 58.075. Dyrektor 

GOK w Klukach zaapelował do Radnych, aby zachowali te środki i nie brali odpowiedzialności 

za zamknięcie Domu Kultury. Zadaniem Dyrektora jest możliwe aby podczas remontu GOK w 

pewnym stopniu funkcjonował.  

Przewodniczący Rady poddał głosowaniu wprowadzone zmiany w rozdziale 92109 § 2480.  

Za wprowadzonymi zmianami głosowało 14 radnych, 1 był przeciwny. Dyrektora GOK poprosił 

o możliwość zabrania głosu, Przewodniczący Rady nie udzielił Dyrektorowi głosu. 

  

W rozdziale 92116 Biblioteka Gminna §2480  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby zdjąć 16.000 zł.  



14 
 

Radny J. Sionkowski zgłosił uwagę, aby tak samo traktować obie instytucje. 

Za proponowanymi zmianami w rozdziale 92116 § 2480 głosowało 13 Radnych, 1 był 

przeciwny, 1 wstrzymał się od głosu. 

 

Następnie w rozdziale 60017 Drogi wewnętrzne §4270 zakup usług remontowych,  

Pan Przewodniczący zaproponował, aby zdjąć 180.000 z wykreśleniem zapisu: w tym na remont 

drogi wewnętrznej w miejscowości Ścichawa.  

Radna Z. Stankowska zapytała dlaczego zdejmujemy remont drogi w Ścichawie i nie trzymamy 

się ustaleń z posiedzeń Komisji czy sugestii radnych. Radna wyraziła swoje zdanie, iż jest za tym 

aby ta droga pozostała. Przewodniczący Rady powiedział, że to jest tylko propozycja i poddał ją 

głosowaniu Radnym.  

Za zmniejszeniem w rozdziale 60017 § 4270 głosowało 11 Radnych, 3 było przeciwnych oraz 1 

wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady przeszedł do tabeli nr 5 w projekcie budżetu tj. jednorocznych inwestycji i 

zaproponował, aby zdjąć: 

 Projekt drogi gminnej w kierunku miejscowości Bożydar 30.000 zł; 

 Budowa drogi w miejscowości Żar 85.000 zł; 

 Projekt drogi na osiedle Leśne w Klukach 40.000 zł; 

 Projekt drogi w miejscowości Parzno 20.000 zł; 

 Projekt drogi w miejscowości Zarzecze 15.000 zł; 

 Projekt drogi w miejscowości Kaszewice 20.000 zł; 

 Projekt drogi w miejscowości Roździn- Drzyzdówki 20.000 zł; 

Radny H. Kęsy zapytał dlaczego zostawiamy przebudowę chodnika przy drodze powiatowej w 

Parznie skoro wszystko zdejmujemy? Przewodniczący powiedział, że jest to wizytówka całej 

gminy i zasadnym jest to wykonać. 

Przewodniczący Rady zapytał Radnych kto jest za proponowanymi zmianami w inwestycjach 

jednorocznych?  

Za przyjęciem proponowanych zmian głosowało 12 Radnych, 1 był przeciwny, 2 wstrzymało się 

od głosu. 

 

W rozdziale 80101 § 6050 tj. przebudowa boiska przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby zdjąć 100.000 zł.  

Za proponowanym zmniejszeniem głosowało 12 Radnych, 1 był przeciwny, 2 wstrzymało się od 

głosu. 

 

Przewodniczący Rady podsumowując dotychczasowe zmniejszenia stwierdził, że dają one nam 

kwotę 1 193 960 zł i zarządził 5 minut przerwy. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady powiedział, że skoro tyle zdjęliśmy to teraz musimy coś 

wprowadzić. Przewodniczący Rady zaproponował, aby w tabeli nr 5 tj. plan jednorocznych 

inwestycji wprowadzić następujące zmiany: 

 w poz. 6 dołożyć 100.000 zł dla zadania Budowa drogi w miejscowości Laski; za 

proponowaną zmianą głosowali wszyscy Radni. 
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 Wprowadzić zadanie „Projekt i budowa dróg na Osiedlu Leśnym w Klukach tj. ulica 

Dębowa, Klonowa oraz Wspólna) ok. 600 mb” 190.000 zł; za wprowadzeniem danego 

zadania głosowali wszyscy Radni; 

 Wprowadzić zadanie „Budowa drogi w miejscowości Drzyzdówki (od państwa 

Jadwiszczaków do pętli autobusowej) ok. 550 mb” 110.000 zł; za wprowadzeniem 

zadania głosowało 14 Radnych, 1 wstrzymał się od głosu; 

 Wprowadzić zadanie „Budowa drogi w miejscowości Drzyzdówki (od pętli autobusowej 

w kierunku Strzyżewic) ok. 1350 mb 270.000 zł; za wprowadzeniem zadania głosowało 

14 Radnych, 1 wstrzymał się od głosu; 

 Wprowadzić zadanie „Remont dachu na zapleczu kuchennym oraz garażu w budynku 

OSP w miejscowości Osina” 30.000 zł; za proponowaną zmianą głosowali wszyscy 

Radni. 

 Do zadania „Przebudowa chodnika przy drodze powiatowej w Parznie” dołożyć 60.000 

zł; za proponowaną zmianą głosowało 14 Radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

 Wprowadzić zadanie „Budowa placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Parznie” na 

kwotę 16.000 zł; za wprowadzeniem zadania głosowało 14 Radnych, 1 wstrzymał się od 

głosu. 

 Wprowadzić zadanie „Budowa placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach” 

na kwotę 25.000 zł; za wprowadzeniem zadania głosowali wszyscy Radni. 

 Wprowadzić zadanie „Remont Ośrodka Zdrowia w Klukach” na kwotę 50.000 zł; za 

proponowaną zmianą głosowali wszyscy Radni. 

 Wprowadzić zadanie: czyszczenie rowów na kwotę 30 219 tys. zł według potrzeb na 

terenie Gminy Kluki; za wprowadzeniem proponowanego zadania głosowało 14 

Radnych, 1 wtrzymał się od głosu. 

 Wprowadzić remont dróg poprzez utwardzenie tłuczniem, łącznie na kwotę 95.750 zł: 

- w miejscowości Żar 460 mb (od drogi gminnej do Państwa Kowalskich); 

- w miejscowości Kluki 250 mb (od Państwa Bartosów do Państwa Juśkiewiczów; 

- w miejscowości Kaszewice 500 mb, za Szkołą Podstawową; 

- w miejscowości Roździn 200 mb, działka nr 432 

- w miejscowości Strzyżewice 150-200 mb, działka nr 339 (od SKR do Państwa 

Gawronów); 

- w miejscowości Parzno- dojazd do „Mleczarni Parzno” ok. 200 mb. 

Radna D. Stankowska jeszcze raz zapytała dlaczego w tych propozycjach nie ma remontu drogi 

w miejscowości Ścichawa, przecież były takie wnioski na komisjach? Przewodniczący 

powiedział, że jeśli byłyby środki to jestem za. 

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za proponowanymi zmianami w zakresie jednorocznych 

inwestycji? Za wprowadzonymi zmianami głosowało 14 Radnych, 1 był przeciwny. 

 

Radna J. Matyśkiewicz zgłosiła uwagę aby przy zadaniu Budowa placu zabaw przy Szkole 

Podstawowej w Kaszewicach i w Parznie było wskazanie paragrafu. Przewodniczący Rady 

określił paragrafy tj. rozdział 80101 § 6050.  

Radna Matyśkiewicz określiła również rozdział i paragraf do zadania Budowa dachu na garażu 

oraz zapleczu kuchennym w budynku OSP Osina tj. 75495 § 6050. 

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za uszczegółowieniem? Za określeniem rozdziałów i 

paragrafów do zadań głosowało 14 Radnych, 1 był przeciwny. 

Do obrad dołączył Wójt Gminy. 
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Radny G. Brzeszczęski dlaczego np. nie wprowadziliśmy do inwestycji jednorocznych budowy 

placu zabaw w m-ci Trząs, przecież na komisjach było o tym mowa.  

Radna J. Matyśkiewicz stwierdziła, że zadanie to było zapisane w protokole z posiedzenia 

komisji jednak to Rada Gminy decyduje. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada uznała, że 

najpierw place zabaw powinny być przy szkołach. 

Radny G. Brzeszczęski zapytał Radnych co w zadaniach jednorocznych zrobili na Trząsie? 

Przewodniczący Rady stwierdził, że każdy chce coś dla siebie, ale nie na wszystko starczy 

środków.  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały budżetowej.  

W § 12 Przewodniczący zaproponował: 

 skreślenie punku 1 tj. upoważnia się Wójta Gminy do zaciągania kredytów i pożyczek na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu.  

Za skreśleniem punktu 1 głosowało 10 Radnych, 2 było przeciwnych, 3 wstrzymało się od 

głosu. 

 skreślenie punktu 4 tj. upoważnia się Wójta Gminy do dokonywania zmian w planie 

wydatków budżetu w ramach działu, w zakresie wydatków bieżących na uposażenia i 

wynagrodzenia ze stosunku pracy.  

Za skreśleniem punktu 4 głosowało 10 Radnych, 2 było przeciwnych, 3 wstrzymało się od 

głosu.  

Radny H. Kęsy zapytał co w takim razie Pan Wójt będzie robił jeśli zabierzemy mu 

wszystkie upoważnienia. 

 skreślenie punktu 5 tj. upoważnia się Wójta Gminy do dokonywania przeniesień w planie 

wydatków majątkowych budżetu w granicach działu pomiędzy zadaniami 

inwestycyjnymi, które nie spowodują całkowitego odstąpienia od finansowania w danym 

roku budżetowym zadania oraz nie spowodują utworzenia nowego zadania 

inwestycyjnego;  

za skreśleniem punktu 5 głosowało 10 Radnych, 3 było przeciwnych, 2 wstrzymało się od 

głosu. 

 Wykreślenie punktu 6 tj. upoważnia się Wójta Gminy do zabezpieczenia zaciąganych 

kredytów i pożyczek wekslem własnym in blanco wraz z deklaracją wekslową;  

za skreśleniem punktu 6 głosowało 10 Radnych, 3 było przeciwnych, 2 wstrzymało się od 

głosu. 

Za przyjęciem uchwały budżetowej w treści jaką odczytał Przewodniczący Rady głosowało 

10 Radnych, 3 było przeciwnych oraz 2 wstrzymało się od głosu. 

  

 

 

 

 

Uchwała Nr 86/XIII/11 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 29 grudnia 2011 roku 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2012 rok 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Punkt 10 – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kluki 

 
Z powodów osobistych Radny H. Kęsy opuścił salę obrad.  Skarbnik Gminy Pani E. Bednik 

wyjaśniła, iż zarządzeniem Wójta Gminy z dnia 27.12.2011 roku została wprowadzona 

autopoprawka do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały, 

dodała że wydatki w WPF muszą być zgodne z uchwała budżetową, którą Radni podjęli. Pani 

Skarbnik poinformowała, że w uchwale określa się terminy spłaty kredytów zaciągniętych na 

sfinansowanie planowanego deficytu. W przypadku realizacji zadań wieloletnich określa się 

nakłady finansowe i limity, których nie można przekroczyć. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do uchwały?  

Radna Z. Dyła zaproponowała, aby do WPF wprowadzić budowę kanalizacji deszczowej w 

Klukach.  

Wójt Gminy K. Sikora stwierdził, że to Rada Gminy podejmuje decyzje.   

Przewodniczący Rady zapytał czy został już wykonany projekt na deszczówkę?  

Pan Wójt K. Sikora przypomniał Radnym, że podjęli uchwałę o wydatkach niewygasających i 

tam było ujęte zadanie Budowa kanalizacji deszczowej na Osiedlu Leśne w Klukach.  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. Za przyjęciem głosowało 13 Radnych, 1 

wstrzymał się od głosu. 

 

 

Uchwała Nr 87/XIII/11 

Rady Gminy Kluki 

z dnia 29 grudnia 2011 roku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kluki 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

 

 

Punkt 11- Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 
 Projekt kanalizacji deszczowej na Osiedlu Leśnym w Klukach jest na ukończeniu jest 

jeszcze uzgadniany w trakcie decyzja lokalizacyjna celu publicznego. 

 Wykonano przebudowę drogi wewnętrznej w miejscowości Kaszewice Kolonia 

 Zakupiono i zamontowano drzwi garażowe i okna w nowo wybudowanym garażu przy 

Sali OSP w Strzyżewicach 

 Zakupiono wyposażenie z funduszy sołeckich dla Kaszewic. 

 Podpisano umowę na wykonanie projektu sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w 

miejscowości Kluki 
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 Zamontowano oświetlenie uliczne na dwóch istniejących słupach w miejscowości 

Kawalce zgodnie z warunkami z Zakładu Energetycznego. 

 Wykonano zalecenia PGE w zakresie modernizacji 23 punków, skrzynek oświetlenia 

ulicznego. 

 Wykonano projekt świetlicy wiejskiej w miejscowości Nowy Janów.  

 Ten sam projekt przeznaczony na działkę w Zarzeczu z funduszy sołeckich. 

 Wykonano projekt boiska przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach. 

 Rozstrzygnięto przetarg na konserwację zbiorników wodnych ramach zagospodarowania 

działek 731/2 i 732/2 w miejscowości  Kluki. 

 Wysłano zapytania ofertowe dotyczące wykonania zmiany Studium Uwarunkowań i 

Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego dla działki 173/6 z przeznaczeniem pod 

cmentarz. 

 

Punkt 12- Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

 
 Omówienie tematu oczyszczali ścieków; ciągle nieprzyjemne zapachy z oczyszczalni na 

osiedlu, co sesja o tym mówię i pytam czy efekt ekologiczny został osiągnięty? Mamy 

przecież gwarancję i powinniśmy z tego korzystać, żeby nie okazało się,  że będziemy 

zwracać pieniądze. 

 Rozmowy w mieszkańcami nt. budowy dróg na osiedlu w Klukach aby zrobić te drogi, 

które nie będą kolidować z deszczówką. 

 Odwodnienie Parzna; 

 Temat żwirowni w miejscowości Osina i zanieczyszczania środowiska. Radna J. 

Matyśkiewicz powiedziała, że w Osinie wydobywany jest żwir przez co zniszczona jest 

droga gminna a ludzie są zastraszani i chodzą przez las co nie powinno mieć miejsca a 

właściciel żwirowni drogę powinien naprawić. 

 Oświetlenie drogi do Kościoła w Klukach; Przewodniczący stwierdził, że mamy to w 

projekcie, myślę że uda się to zrealizować gdyż jest niezbędne. 

 Po raz kolejny przypominam o tablicach dla sołtysów, przecież nie będą wieszać 

informacji na płotach; 

 Emocje budzi gazetka wydawana przez Pana Wójta, są to koszty dla gminy zupełnie 

niepotrzebne równie dobrze mogłaby być udostępniona w Internecie, tylko powinna być 

obiektywna. 

 Radni i mieszkańcy skarżą się na problemy z otwieraniem protokołu z sesji. 

 

Przewodniczący Rady odczytał pisma skierowane do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym: 

 Pismo od Sołectwa Osina w sprawie utwardzenia drogi, od żwirowni do krajowej 

ósemki; 

 Pismo ze Starostwa Powiatowego odnośnie rozstrzygnięcia przetargu na świadczenia 

medyczne oraz Uchwałę Rady Powiatu wyrażającą zaniepokojenie w tej sprawie; 

 Pismo od Dyrektora Zespołu Szkół w Klukach z dnia 14 grudnia 2011 roku odnośnie 

projektów planów finansowych na rok 2012 wraz z odpowiedzią; 
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 Pismo od Dyrektora Zespołu Szkół w Klukach dotyczące sytuacji finansowej szkoły i 

braku środków na bieżącą realizację zobowiązań wraz z odpowiedzią; 

 Pismo od Wójta Gminy- odpowiedź na pismo Pani Dyrektor dot. sytuacji finansowej 

szkoły. 

 Pismo od Pana S. Dobrzelaka dotyczące awarii sieci kanalizacyjnej na osiedlu Leśnym w 

Klukach; 

 Odpowiedź Wójta Gminy na pismo Pana S. Dobrzelaka; Radna Z. Dyła zgłosiła uwagę, 

że tylko z tej jednej studzienki kanalizacyjnej się wylewa. 

 Pismo od Stowarzyszenia w Kaszewicach w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 2012; Przewodniczący 

Rady skierował tą uchwałę pod analizę komisji.  

 Pismo od Rady Rodziców i Rodziców przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach w 

sprawie przebudowy boiska przy Szkole Podstawowej w Kaszewicach. 

 Pismo od Wójta Gminy- wniosek o uzasadnienie w sprawie zmiany wynagrodzenia 

podjętego uchwałą z dnia 14.09.2011r.  

Przewodniczący Rady powiedział, iż nie są wymagane uzasadnienia do zmiany 

wynagrodzenia. Wójt Gminy K. Sikora poprosił o odpowiedź na dane pismo na piśmie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że udzielił ustnej odpowiedzi. 

 

 

 

Punkt 13- Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne. 

 
 Radny M. Soboń zwrócił się prośbą do Wójta, aby wystąpił do powiatu z prośbą o 

dofinansowanie do budowy oświetlenia drogi w kierunku Kościoła w Klukach 

 Radny M. Soboń zgłosił również uwagę odnośnie ostatniego numeru Informatora 

Gminnego i zamieszczonego w nim artykułu pt. Cmentarz w Klukach. Zadaniem Pana 

Radnego artykuł zawierał nieprawdziwe informacje i nie potrzebnie czytelnicy zostali 

wprowadzeni w błąd. Zdaniem Radnego M. Sobonia Parafia w Klukach cały rok prosi 

tylko Gminę o studium i plan zagospodarowania przestrzennego.  

Wójt Gminy K. Sikora zapytał co jest nieprawdą, że działka musi być odlesiona i wtedy 

jej wartość wzrośnie?  

Radny M. Soboń stwierdził, że może i prawda, ale to nie jest sprawa gminy tylko 

Proboszcza, parafian, ewentualnie Kurii. Gazetka poszła do sąsiednich parafii a to jest 

sprawa Parafii w Klukach.  

Wójt Gminy K. Sikora stwierdził, że środki na opracowanie studium i planu 

zagospodarowania są to środki gminne więc dotyczą całej gminy.  

 Radna Z. Dyła zwróciła się z zapytaniem odnośnie planu jednorocznych wydatków i 

dofinansowania do szpitala w Bełchatowie.  

Wójt Gminy K. Sikora poinformował, iż wniosek był o dofinansowanie oddziału 

paliatywnego na którym są również pacjenci z gminy Kluki. 

 Sołtys T. Korczowska zgłosiła wniosek aby podsypać kamień przy przystanku w Kuźnicy 

Kaszewskiej, odnowić przejścia dla pieszych, postawić tablicę informującą 

o miejscowość Niwisko oraz zamontować jedną lampę oświetleniową w miejscowości 

Niwisko. 
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 Sołtys B. Kawecka zapytała czy fundusz sołecki miejscowości Strzyżewice zostanie 

wykorzystany w całości? Wójt Gminy K. Sikora powiedział, że raczej jest to już 

niemożliwe do wykonania ponieważ został tylko jeden dzień. Pani B. Kawecka zapytała 

co ma powiedzieć mieszkańcom, to kwota 2.000 zł i szkoda byłoby ją stracić. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że pieniądze wrócą do budżetu a Rada je właściwie 

zagospodaruje, gdyż nie ma co kupować na ostatnią chwilę. Radna I. Lewińska zgłosiła 

uwagę, że w przyszłości fundusze sołeckie powinny być realizowane znacznie wcześniej. 

 Radna R. Kaczmarkiewicz zwróciła się z zapytaniem na jakim etapie jest tyczenie drogi 

w Roździnie? Wójt Gminy K. Sikora stwierdził, iż powinno być już wykonane. 

 Radna R. Kaczmarkiewicz zapytała kiedy zostanie pomalowany przystanek w Ciszy? 

Wójt Gminy powiedział, że podpisywał już kartę wydatku na ten cel. 

 Radna M. Berendtz poruszyła temat naprawy przystanku w miejscowości Nowy Janów. 

Wójt Gminy K. Sikora poinformował, iż mamy kłopoty z ubezpieczycielem. Radna I. 

Lewińska stwierdziła, że pieniądze na to powinny się znaleźć gdyż jest to znacznie 

ważniejsze niż np. wydawanie gazetki i przystanek należy zrobić. 

 Radna M. Berendtz zapytał również o budowę Domu Ludowego w Nowym Janowie. 

Wójt Gminy K. Sikora poinformował, że pozwolenie na budowę Gmina dostanie dopiero 

04 stycznia 2012 roku więc nie zdążymy wylać w tym roku fundamentów. Radna M. 

Berendtz zapytała czy w tej sytuacji środki z funduszu sołeckiego z tego roku zostaną 

przyznane nam na drugi rok. Wójt Gminy K. Sikora powiedział, że to Rada Gminy 

decyduje. 

 

 

Punkt 14 – Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady w imieniu swoim i Wiceprzewodniczącej złożył najlepsze życzenia 

noworoczne wszystkim obecnym na sali oraz ich rodzinom. 

O godzinie 18:50 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zakończył 

obrady.  

          

 

Przewodniczący 

 Rady Gminy Kluki 

 

Grzegorz Augustyniak 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Justyna Chudzik 


